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یادداشت

ابوالقاسم حسینجانی، محقق و پژوهشگر دین اعتقاد دارد، 
»اربعین« بهترین فرصت برای جمع بندی عاشوراســت تا 
بدانیم که در عاشــورا چه گذشت و حالا باید برای بقای آن 
چه کنیم. وی همچنین بر این باور است عاشورای حسینی 
از جنس تعقل و گفت وگو و آرامش و در مقابل عاشــورای 
یزیدی از جنس هیاهوست تا مردم نفهمند که امام حسین 

)ع( چه می گوید.
 ابوالقاسم حسینجانی، درباره »اربعین حسینی )ع(« گفت: 
»اربعین« جمع بندی عاشوراست، تا بدانیم که در عاشورا چه 
گذشــت و حالا باید برای بقای آن چه کنیم. به اعتقاد من، 

حادثه کربلا، دچار آن دردی شد که برای درمانش رخ داد.
به دنبال محتوای عاشورا باشیم

وی با بیان این که برخی از نویسندگان درگیر بیان حواشی 
حادثه کربلا هستند، اظهار کرد: باید تلاش کنیم تا محتوای 
کربلا را دریابیم. اگر نه بررســی دقیق تعداد نفرات و یاران 

امام حســین )ع( و سایر حواشــی دردی از خوانندگان دوا 
نمی  کنــد، بلکه مخاطبان نیازمند درک عمیق جوانمردی و 
آزادگی کربلا هستند. به عنوان مثال، امام حسین )ع( برای 
چه از مکه خارج شد؟ ایشان هرگز برای جنگ خارج نشدند، 
وقتی قطار از ریل خارج شد، دیگر قطار نیست و با این قطار 
هم نمی توان به مقصد رسید و اگر هم از ریل خارج نشده اما 
به جهنم می رود، هم نمی توان با آن به بهشــت رسید. امام 

حسین )ع( در پی بیان این نکته بودند.
تحریف عاشورا از کربلا آغاز شد

حســینجانی با اشــاره به این کــه، بســیار از کارهایمان 
ضدعاشوراست. گفت: عاشــورا در پی تبیین حقوق بشر و 
صلح جهانی بود و بیشــترین تاکید این امام )ع(، بر حریت 
و آزادگی بود. مساله عوامگری و عوام زدگی دیگر موضوعی 
اســت که به تحریف عاشــورا دامن می زند. حاکمان برای 
این کــه راحت تر حکومت کنند، بهتر دیدند که حرکت امام 

حسین )ع( را تحریف کنند. اولین قدم هم برای تحریف این 
حادثه از روز عاشورا در سال ۶۱ هجری در کربلا اتفاق افتاد. 
حسینجانی گفت: دشمنان بر این نکته اذعان کردند که امام 
حســین )ع(، آمده مردم را بر ضد حکومت اسلامی بشوراند 

و خرابکار است.
وی ادامه داد: چند ســال پیش مطلبی با عنوان »عاشورای 
حســینی و عاشــورای یزیدی« نوشــتم. همان جایی که 
عاشورای حســینی رخ می دهد، در مقابل عاشورای یزدی 
هم هست. عاشورای حســینی از جنس تعقل و گفت وگو 
و آرامش اســت اما عاشورای یزیدی از جنس هیاهوست تا 

مردم نفهمند که امام حسین )ع( چه می گوید.
این پژوهشــگر حوزه دین افزود: بــه فرموده امام علی)ع(، 
مردم دشــمن آن چیزی هســتند که از آن بی خبرند. امام 
حســین)ع(، آزادگی را به حد اعلا رساند و آنها اهل کشتن 
دشمنان خود به روش ناجوانمردانه نبودند ولو این که موقعیت 

آن را نیز داشتند. 

حـــلم محـــمـدی)ص( و صــبر حسنی)ع(

 خداوند در روزها و شب ها نشانه ای گذاشته است تا آدم 
کنجکاو را به مقصــد دلالت کند. به دیگر عبارت، ایام 
خود نشانه خداست و برخی ایام را نیز به حضرت خداوند، 
تعریف می کنند تا با مفهومی متعالی چون ایام الله آشنا 
شــویم. اگرچه یوم الله معنای خــاص و تعریف ویژه 
خویش را دارد اما در روزهایی که نگاه انسان را بیشتر به 
آسمان می کشاند نیز می توان رشحاتی از یوم الله یافت 
که از آن جمله اند روزهای پیش رو که باید مارا به فهم 

تازه از مکتب نبوت و امامت برسانند.
این فهم هم ما را بــه کلاس درس می برد تا دریابیم؛ 
آن روز که رســول مکرم اسلام)ص( مهم ترین فلسفه 
بعثت خویش را بیان می فرمودند همه برنامه ها و اهداف 
در یک جمله روشــن خلاصه شد تا عالم و آدم از زبان 
پیامبر خاتم)ص( بشــنوند که »انی بعثت لاتمم مکارم 
الاخلاق« و بفهمند غایت پیامبری برای انسان به کمال 
رســاندن اخلاق است و اخلاق که به رفتار تبدیل شود 
همه چیز همان گونه خواهد شــد که خداوند از انسان 

خواسته است.
انسان اخلاق گرا، دین دار، موحد و زیبااندیش است و از 
زشتی ها دوری می جوید. پیامبر بزرگوار اسلام خود در این 
زمینه الگو و اسوه ای تمام هستند تا جایی که خداوند- 
جل و علا - چشم همه آدمیان را به جمال حضرتشان 
باز می کند که؛ »ولکم فی رســول الله اسوه حسنه«. اما 
آنانی که چشم هایشــان را به زشت دیدن عادت داده 
بودند و زشــتی های گوناگون، رفتارشان شده بود علیه 
ایشان تیغ به دست شدند تا قطع کنند هر دستی را که 
به بیعت آفتاب می آید. جنگ ها شکل گرفت. شمشیرها 
بالا رفت و فرود آمد اما پیامبر اسلام)ص( همچنان در 
پی تعالی بخشی اخلاق مردم بودند. لب های پرلبخند، 
چشــم های مهربان و ســینه گشــاده باعث شد تاریخ 
شــاهد »رایت الناس یدخلون فی دین الله افواجا« باشد 
و مردمانی را ببیند که پی سعادت، با شور و شوق، گروه 
گروه به اسلام روی می آورند. گویی بذر اخلاق به جوانه 

نشسته است. 
پیامبر اخلاق، مروج خلق حســن پــس از فصل نبوت 
در قامــوس امامت و در ائمــه معصومین چهره نمایی 
می فرمودند، آن گونه که می شــد رفتار و اخلاق ایشان 
را در آنان شــاهد بــود و در این میان امام مجتبی علیه 
السلام ویژگی های ممتاز داشتند. چه مثل پیامبر)ص( در 
بارانی از دشنام ها، تیرها و طعنه ها صبورانه معلم اخلاق 
بودند، و اگر پیامبر مکرم اسلام از دشمنان و ابوجهل ها و 
جهالت پیشگان قریش توهین و طعنه می شنید به دلیل 
رسالت، امام مجتبی)ع( حتی از نزدیک ترین یارانش هم 

»ناشنیدنی« ها »می شنید« برای بقای امامت. 
آری پیامبر اســلام و امام مجتبی)ع( توهین شنیدند و 
به نیکی پاســخ گفتند، زخم خوردند و مرهم گذار زخم 
دیگران شــدند تا این درس را به مــا بیاموزند که پیرو 
نبوت و ولایت هرگز و هرگز و هرگز جز به نیکی پاسخ 
کســی را نمی دهد. حتی اگر برحسب ضرورت در موارد 
معدود تندی کند آن وقتی اســت که یا پای مصلحت 
عمومی درمیان اســت و یا ضرورت نیکی تندی کردن 
اســت. این درس زندگی امروز ماست مایی که مدعی 
ولایت محوری و دینداری و شریعت مداری هستیم اما 
آیا ما را نه چنیــن جایگاهی، که چنین مقصد و هدفی 
هســت؟ آیا در رفتار ما، در گفتار ما، در نوشتار ما اثری 

هست از این اخلاق؟
 متن کامل این یادداشت را در سایت دعبل بخوانید:

 کد مطلب 28۶73

ابوالقاسم حسینجانی، پژوهشگر و نویسنده  حوزه دین: 

 عاشورای حسینی از جنس تعقل و عاشورای یزیدی از جنس هیاهو ست

آیت الله سید کاظم نورمفیدی:

نود درصد عزاداری ها از محتوا خارج شده و به ظواهر می پردازند
دبیر جامعه وعاظ  و مبلغین جهان اسلام:

نباید امام حسین)ع( را در نوحه ها مصادره کنیم

دکتر محمد رضا ســنگری، عضو هیات علمی بنیاد دعبل 
خزاعی و عضو پژوهشــگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی،  در 
گفت و گو با شــفقنا تاکید کرد: پیامبر)ص( در جامعه بسیار 

غریب است. 

این کارشناس تاریخ اسلام می گوید: ما چه در فردیت و چه 
در ملیت نظام اجتماعی با پیامبر فاصله بســیاری داریم که 
باید این فاصله ها را از بین ببریم و خود را به او که اســوه و 

سرمشق برای همه انسان هاست نزدیک کنیم.
وی تاکیــد کرد: ما با آموزه های پیامبر فاصله داریم زیرا آن 
معرفت لازم را نداریم حتی گاهی دیگر ائمه را بیشتر از پیامبر 

)ص( معرفــی می کنیم. به عنوان مثال وقتی به مدینه می 
رویــم آنقدر که به بقیع توجه می کنیم، به خود پیامبر توجه 

نمی کنیم؛ خب این غفلتی است که ما دچار آن هستیم.
ســنگری افزود: باید رفتار و سلوک و سبک زندگی پیامبر را 
برای جامعه تشــریح کنیم دریغا فقط همین ایام که رحلت 
پیامبر)ع( یا ایام ولادت اســت فقط از او صحبت می کنیم. 
دکتر سنگری با اشاره به توصیف پیامبر)ص( در قرآن کریم 
گفت: یکی از خصوصیات بارزی که خداوند در قرآن درباره 
پیامبر)ص( مطرح می کند این اســت که می فرماید » من 
انفســکم؛ پیامبر از شما بود در شــما بود با شما بود«. پس 
پیامبر)ص( مردمی بوده است و کسی که مردمی است و از 

مردم برخاسته، در میان مردم باشد و با غم ها و دردهای آنها 
همراه باشد معلوم اســت که در نظام حکومتی و در سلوک 
و رفتار حکومتی خویــش با مردم هم چنین رابطه ای دارد. 
این تصویر کلی است که قرآن درباره پیامبر فرموده است و 
نکته دیگر این است که وقتی قرآن مهمترین ویژگی پیامبر 
را مطرح می کند، می فرماید »او رحمت برای عالمین بود« 
یعنی رأفت، مهربانی، نرمش با مردم و حتی با دشــمنان از 

ویژگی های رفتاری پیامبر)ص( بوده است. 

متن کامل این گفت و گو را در سایت دعبل بخوانید:
 کد مطلب 28۶9۱

عضو هیات علمی بنیاد دعبل خزاعی:

پیامبر)ص( در جامعه ما بسیار غریب است
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ایلام با برند اربعین جهانی شد
معاون سیاســی امنیتی اســتانداری ایلام گفت: برند اربعین 

حسینی)ع(، ایلام و مهران را جهانی کرد.  
حسین کلانتری« در اجلاس استانی نماز در ایلام اظهار کرد: 
ستون دین ما نماز اســت، نماز انسان را به معراج می رساند 
و البته در آیات قرآن بیان شــده کــه در دین هیچ اجباری 
نیســت، اما کسی که وارد می شود باید دستورات دین خدا را 
رعایت کند و خداوند متعال نیز به برپایی این فریضه دستور 

داده است.
معاون سیاسی امنیتی استانداری ایلام خاطرنشان کرد: نماز 
باید اول وقت برپا شود، حق نداریم جلسات را در هنگام نماز 
تشکیل دهیم، جلسات اداری باید یا قبل از نماز و یا بعد از آن 
تشکیل شود و تأکید بر برپایی نماز جماعت در ادارات استان 
اســت. وی گفت: در جریان تردد زوار اربعین حسینی از مرز 
مهران دیدیم که این عزیزان نماز را اول وقت ادا می کردند و 
حتی در شرایط سخت و برودت هوا باز هم در محوطه پایانه 

زائران نماز را برپا می کردند.
وی با اشاره به این که از آیت الله بهجت نقل شده که »شرط 
پذیرش اشــک ریختن برای امام حســین )ع( پذیرش نماز 
است« خاطرنشان کرد: ما باید تکلیف خود را به خوبی انجام 
دهیم و نباید فراموش کرد که کسی که نمازخوان باشد لحن 

لین دارد.
معاون سیاسی امنیتی استانداری ایلام گفت: قدرت ما در برابر 
دشمن به صفوف منسجم نماز جماعت ماست، اجتماع بزرگ 

اربعین دشمنان را حیرت زده کرد.
کلانتری با بیان این که عربســتان نتوانســت 2 میلیون زائر 
را در مراســم حج امســال مدیریت کند، گفت: در اســتان 
کوچکی مانند کربلا بیش از 20 میلیون زائر اجتماع داشتند و 
کوچک ترین حادثه ای ایجاد نشد که همین موضوع عظمت 

اربعین و صفوف منسجم شیعیان را به جهانیان نشان داد.
وی تصریــح کرد: تاریخ ایلام با فراز و نشــیب های زیادی 
همراه بوده است و ما فراز و نشیب های فراوانی را گذرانده ایم 
اما هیچ کدام نتوانسته اند ما را به کشور و جهان معرفی کنند 
اما برند اربعین حسینی)ع( ما را جهانی کرد و هم اکنون ایلام 
و مهران روی همه آنتن های جهان است، این رویه باید تثبیت 

شود که همدلی و همزبانی مردم و مسئولان میسر می شود.
کلانتری با اشــاره به این که طرح جامع اربعین باید از سوی 
استان ارائه شود، تصریح کرد: شعار سال برای ما یک راهبرد 
اســت و استان یک دست شیعه ایلام و دروازه اصلی عتبات 

عالیات مردمانش باید نماز اول وقت به پا دارند.

ورود   ۱.۵ میلیون زائر به مشهد

معاون امور هماهنگی زائران استانداری خراسان رضوی گفت: 
در حــال حاضر بیش از ۱.5 میلیون زائر وارد مشــهد مقدس 

شده اند.
محمدحسن واحدی گفت: تمامی تمهیدات لازم برای پذیرایی 
از زائران دهه آخر صفر در خراســان رضوی و مشهد مقدس 

اندیشیده شده است.
وی با اشــاره به اینکه هماهنگی های مناسبی در بخش های 
مختلف میان دستگاه های استان برقرار شده است تاکید کرد: 
در حال حاضر براســاس آمارها بیش از ۱.5 میلیون زائر وارد 

مشهد مقدس شده اند.
معاون هماهنگی امور زائران اســتانداری خراســان رضوی با 
اشــاره به اینکه این زائران از مجاری مختلف هوایی و زمینی 
وارد مشهد مقدس شده اند خاطرنشان کرد: همچنین براساس 
آخرین آمارها، 25 هزار زائر پیاده تاکنون وارد مشــهد مقدس 

شده اند.
واحدی عنوان کرد: تمهیدات مناســبی از طریق جاده زیارت 
برای تامین امنیت زائران پیاده فراهم شده و امیدواریم به زودی 

شاهد بهره برداری از کل این جاده باشیم.
وی تصریح کرد: همچنین براساس آمارها حدود 30 هزار زائر 
پیاده از مجاری مختلف در مسیرهای منتهی به مشهد مقدس 
در حال حرکت هســتند و تمهیدات لازم برای پذیرایی از آنها 

فراهم شده است. 

رئیس کانون مداحان و شعرای آئینی گفت: اگرچه کار تمامی 
مداحان را در ایام محرم آنالیز نکرده ام، اما تصور من این است 

که وضعیت مداحی مداحان بهتر شده است.

رئیس کانون مداحان و شعرای آئینی کل کشور گفت: اگرچه 
کار تمامی مداحان را در ایام محرم آنالیز نکرده ام، اما تصور 

من این است که وضعیت مداحی مداحان بهتر شده است.
مصطفی خورسندی با اشــاره به این که »وضعیت مداحی 
امسال بهتر از گذشته شده است« اظهار کرد: با بررسی کار 

چند نفر از مداحان به این نتیجه رسیده ام که توجه مداحان 
به محتوای شعر و آهنگ ها بیشتر شده است.

وی در پاسخ به این پرسش که  آیا کانون مداحان عملکرد 
مداحان را در ایام محرم و صفــر مورد ارزیابی قرار خواهد 
داده است؟  گفت: سازمان تبلیغات متولی این کار و متولی 
رصد کلی فعالیت هیأت هاســت، اما یقیناً اگر لازم شــود 
نگاهی اجمالی به عملکرد عزیزانمان خواهیم داشت و اگر 
پیشنهادی داشته باشیم خدمت ذاکران خوب امام حسین)ع( 

عرض خواهیم کرد.

رئیس کانون مداحان:

وضعیت مداحی مداحان بهتر شده است

صدور ویزای اربعین سال آینده باید الکترونیکی باشد

مدیرکل حج و زیارت خوزستان گفت: صدور ویزای دستی 
اصلا جوابگوی متقاضیان نیســت و عراق حتما برای سال 

آینده به فکر صدور ویزای الکترونیک باشد.
 ناصر حویزاوی اظهار کرد: تاکنون 300 هزار زائر از شلمچه 

و 200 هزار نفر نیز از چذابه به کشور برگشته اند.
وی بیان کرد: به دنبال این هســتیم تا روند صدور ویزا از 
سمت عراق را کلا تغییر دهیم چون روند فعلی خیلی وقت 
گیر است و جوابگو نیست. در حقیقت حجم متقاضیان بیش 

از تشکیلات در دسترس است.
مدیرکل حج و زیارت خوزستان تصریح کرد: صدور ویزای 
دســتی اصلا جوابگوی متقاضیان نیســت و عراق حتما 
بایســتی به فکر صدور ویزای الکترونیک باشد چون حتی 
لیســت گرفتن از زائران و صدور ویزای مانیفستی هم باز 

مشکل ایجاد می کند.
حویــزاوی ادامــه داد: از همین الآن باید صــدور ویزای 
الکترونیکی در دســتور کار کشــور عراق قرار گرفته و به 
صورت آزمایشی نیز تعدادی صادر کنند تا عیب و نقص های 

احتمالی نیز برطرف شود.
وی عنوان کرد: یکی دیگر از برنامه های در دست کار برای 
اعزام زائران حسینی به کربلا ساماندهی زائران در گروه های 

مثلا 40 نفره و شناسنامه دار کردن سرگروه ها است.
مدیرکل حج و زیارت خوزســتان یادآور شد: سرگروه ها را 
تحت عنوان مدیر کاروان هــای مردمی آموزش داده و به 
آن هــا اعلام می کنیم که در اعــزام زائران چه کارهایی را 

انجام دهند.
 

جمع آوری امضای زائران حسینی برای 
ثبت جهانی واقعه عاشورا

سازمان تبلیغات اســلامی کشور برای جهانی شدن واقعه 
عاشــورا از تمامی زائران امام حسین )ع( امضا جمع آوری 

می کند. 
حسین مرادزاده نماینده سازمان تبلیغات اسلامی کشور 
مستقر در مرز چذابه در گفت و گو با خبرنگار مهر اظهار 
کرد: برای ثبت جهانی واقعه عاشــورا از زائران حسینی 
در مرزهای شــلمچه، چذابه و مهران و حتی غرفه های 

مستقر در عراق امضا جمع آوری می شود.
وی افزود: اگر این امضاها بالای 20 میلیون باشــند آن 
وقت می توان آن را برای ثبت جهانی به ســازمان ملل 

تحویل می دهیم.
این نماینده ســازمان تبلیغات اســلامی کشور با تأکید 
بر اســتقبال بی نظیر زائران از این طــرح بیان کرد: در 
حال حاضر آماری از تعداد امضاهای جمع آوری شده در 
دسترس نیست ولی استقبال زائران حسینی از این طرح 

بسیار بی نظیر است.
مرادزاده عنوان کرد: این طرح زیر نظر سازمان تبلیغات 
اسلامی کشور در حال اجرا بوده و تاکنون هم با استقبال 

بسیار خوبی مواجه شده است.

آیت الله سید کاظم نورمفیدی:

نود درصد عزاداری ها از محتوا خارج شده و به ظواهر می پردازند

نماینده ولی فقیه در گلستان و امام جمعه گرگان گفت: امروزه 
90 درصد عزاداری ها از شکل محتوایی و جایگاه اصلی خارج و 

توجه به ظواهر سوگواری ها جایگزین آن شده است.

آیت الله ســید کاظم نورمفیدی روز دوشنبه در چهارمین 
همایش وقف و رســانه در گرگان اظهار کرد: این در حالی 
است که بیان فلسفه قیام امام حسین )ع( و اهداف نهضت 
عاشــورا مطالبه مسلمانان و بسیاری از آزادیخواهان جهان 

است.
نماینده مردم گلســتان در مجلس خبرگان رهبری اضافه 
کرد: مکتب عاشورا نگهبان اسلام و تداوم بخش آن است، 
اما هم اینک عزاداری های آن از جایگاه اصلی فاصله گرفته 

و باید به شکل محتوایی آن دید فراتری داشته باشیم.
امام جمعه گرگان همچنین با اشاره به حضور میلیونی مردم 
در مراســم اربعین حســینی در کربلا معلی، تصریح کرد: 
اربعین تنها یک زیارت نیست، بلکه یک تظاهرات میلیونی 
اســت که در جهان منعکس می شود و باید به خوبی از آن 
استفاده کرد، زیرا قیام امام حسین )ع( می تواند برای همه 

جهان پیام داشته باشد.
نماینده ولی فقیه در گلســتان همچنین با اشاره به مساله 
وقف گفت: وقف از مسائلی اســت که در قرآن و احادیث 
زیاد به آن پرداخته شده و آنچه را که اسلام به آن ترغیب 
و تشویق می کند، بدون شک دارای فلسفه و حکمتی می 

باشد.
آیت الله نورمفیدی اظهار کــرد: وقف به عنوان یک منبع 
مالی در اسلام دیده شده است و اگر این نگاه را به درستی 
در جامعه عمل کنیم، مشــوق خوبی در اجرایی شدن وقف 

است .
امام جمعه گرگان با بیان اینکه صرف وقف در یک جهت 

نیســت که تنها برای بهره مندی در عزای امام حسین )ع( 
بخواهیم واقف باشیم، افزود: اگر به یک نیازمند کمک کنیم 
و یا در مسیر مدرسه سازی و ساخت بیمارستان و مواردی از 

این قبیل وارد شویم، خود نمونه ای از وقف است.
آیت الله نورمفیدی تاکید کرد: وقف برای پشتیبانی از مکتبی 
اســت که امام حسین )ع( و یاران آن حضرت جان خود را 
فدا کردند و هم اینک نیز برای پیشــرفت کشور، آرمان ها 
و اهداف نظام جمهوری اسلامی باید کمک کنیم تا مساله 

وقف به خوبی احیاء شود.
نماینده مردم گلستان در مجلس خبرگان رهبری با یادآوری 
اینکه فردی زمین خود را برای استفاده از انرژی صلح آمیز 
هسته ای در استان وقف کرده و این نشانه توسعه فرهنگ 
وقف است، افزود: هر کار خیری که در راه خدا، دین، مکتب 
و خدمت به مردم باشــد، می توان از آن به عنوان وقف یاد 

کرد.
امام جمعه گرگان با اشــاره به نقش رســانه ها در توسعه 
فرهنگ وقف گفت: رسانه ها می توانند در تبیین وقف در 
جامعه کمک کنند و افراد را به سرمایه گذاری در این مساله 

دعوت و در این راستا اطلاع رسانی نمایند.
آیت الله نورمفیدی اضافه کرد: متولیان وقف نیز تلاش کنند 

که مردم به آنان اعتماد داشته باشند.
نماینده ولی فقیه در گلستان همچنین با اشاره به برگزاری 
رقابت های قرآنی گفت: افزایش شرکت کنندگان طی چهار 
ســال در این رقابت ها گام اول است و نباید فراموش شود 
که توسعه قرآن آموزان و تدبر در قرآن و عمل به آن اهداف 

بعدی می باشد.
در چهارمین همایش وقف و رســانه همچنین نفرات برتر 
سی و هشتمین دوره مرحله استانی رقابت های قرآن کریم 

معرفی شدند.

دبیر جامعه وعاظ و مبلغین جهان اسلام:

نباید امام حسین )ع( را در نوحه ها مصادره کنیم

حجت الاسلام و المسلمین سید مجید بنی هاشمی که دبیری 
جامعه وعاظ و مبلغین جهان اسلام را بر عهده دارد، گرایش 
صدا و ســیما در ماه های محرم و صفر را بیشــتر به سمت 
»مداح محوری« می داند؛ مداحی هایی که »جنسشان« از 

»آن چه شان امام است خالی است«. 
بنی هاشمی در گفت و گو با شفقنا گفت: ما در کنار این 
حجم از برنامه هایی که به پخش ضریح مطهر و فضای 
ســینه زنی هیات ها اختصاص دادیم، می توانستیم به 
اســتفاده از از قطعات ادبی، نظرات فقیهان، دانشمندان 
علوم مختلف اجتماعی، علوم پزشکی، علوم روانشناسی و 
... راجع به امام حسین )ع( استفاده کنیم که امام حسین 

)ع( فقط در سینه زنی ممحض نشود.

دبیر جامعه وعاظ و مبلغین جهان اسلام افزود: ما نباید 
امام حسین )ع( را در نوحه ها مصادره کنیم. امام حسین 
)ع( نباید در ســینه زنی مصادره شود. امام حسین )ع( را 
باید یک منظومه ببینیم. من همیشه مثال می زدم: شما 
نمی توانی خورشــید را بخواهی و ماه را نخواهی. شما 
نمی توانی کره زمین را بخواهی و دریاها را نخواهی. شما 
نمی توانی امام حســین )ع( را بخواهی و سیره و سنت 
پیغمبر )ص(را نخواهی. شما نمی توانی امام حسین )ع( 

را بخواهی و فقاهت را نخواهی. 

متن کامل این گفت و گو را در سایت دعبل بخوانید:
 کد مطلب 28454


